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Radna grupa Ministarstva zdravlja donela nove preporuke o kovidu 

Radna grupa Ministarstva zdravlja za postupanje u uslovima pandemije kovid-19 je na sednici u Institutu 

za javno zdravlje Srbije ''Dr Milan Jovanović Batut'' donela preporuke za postupanje na nivou primarne 

zdravstvene zaštite, bolničkih ustanova, kao i u vezi sa nošenjem maski u zdravstvenim ustanovama i 

vakcinacijom. 

Na nivou primarne zdravstvene zaštite ukazano je na značaj testiranja pacijenata sa znacima i 

simptomima akutne respiratorne infekcije, prvenstveno i naročito onih koji imaju faktore rizika za razvoj 

teške kliničke slike, saopšteno je iz Batuta. 

Doneta je i odluka o obaveznom testiranju na kovid-19 svih zaposlenih u zdravstvenim ustanovama, 

ukoliko imaju simptome akutne respiratorne infekcije. 

Obavezno je testiranje kontakata sa kovid pozitivnim licima u zdravstvenim ustanovama, u skladu sa 

važećim Stručno metodološkim uputstvom za postupanje u uslovima pandemije kovid-19. 

Obavezno nošenje zaštitnih maski u svim zdravstvenim ustanovama 

Na nivou bolničkih ustanova odlučeno je da testiranje pacijenata kao uslov za hospitalizaciju ostaje i 

dalje isti, u skladu sa važećim Stručno metodološkim uputstvom za postupanje u uslovima pandemije 

kovid-19. 



 
 

Neophodno je testiranje za prijem na hematološka i onkološka odeljenja, kao i odeljenja gerijatrije i 

odeljenja gde se leče pacijenti sa primarnim i teškim imunodeficijencijama. 

Neophodno je testirati sve pacijente koji imaju simptome i znake akutne respiratorne infekcije, u 

trenutku prijema na bolničko lečenje. Zabrana poseta u bolnicama je u nadležnosti Komisija za 

prevenciju bolničkih infekcija, svake zdravstvene ustanove. 

Komisije za prevenciju bolničkih infekcija u zdravstvenim ustanovama su dužne da u narednih sedam 

dana izvrše procenu epidemiološke situacije u svojoj ustanovi, da daju predlog mera, kao i da na dalje 

redovno, kontinuirano prate epidemiološku situaciju u zdravstvenoj ustanovi u saradnji sa teritorijalno 

nadležnim instituom/zavodom za javno zdravlje, a u skladu sa važećim Stručno- metodološkim 

uputstvom za postupanje u uslovima pandemije kovid-19. 

Radna grupa je zauzela stav da je neophodno obavezno nošenje zaštitnih maski u svim zdravstvenim 

ustanovama. 

U pogledu bolničkih kapaciteta za smeštaj hospitalizovanih pacijenata obolelih od kovid-19, radna grupa 

je stava da za sada nije neophodno dodatno proširenje kapaciteta, navodi se u saopštenju.  Pratiće se 

epidemiološka situacija i u skladu sa tim će Radna grupa blagovremeno reagovati i dati smernice za 

uvođenje neophodnih promena. 

Preporuke za vakcinaciju protiv kovida i gripa 

Kada je reč o vakcinaciji, navodi se da se vakcinacija protiv kovid-19 sprovodi u skladu sa preporukama 

Stručnog komiteta za imunizaciju, a u skladu sa Stručno-metodološkim uputstvom Instituta za javno 

zdravlje Srbije. 

Naglašen je značaj vakcinacije protiv kovid-19 i sezonske vakcinacije protiv gripa, a koje se mogu 

aplikovati istovremeno ili u bilo kom vremenskom razmaku, s obzirom na predstojeću sezonu 

respiratornih infekcija, dodaje se u saopštenju. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"OD VIRUSA ZAPADNOG NILA ČEŠĆE OBOLJEVAJU I UMIRU MUŠKARCI" Direktorka "Batuta" za "Blic 

Tv" o virusima koji haraju Srbijom: Moramo biti u pripravnosti! 

Direktorka Instituta za javno zdravlje "Milan Jovanović Batut" prof. dr Verica Jovanović izjavila je u "Jutro 

na Blic" , koje se emituje svakog radnog dana od 07:45 časova na MTS kanalu 115 da je podvarijanta 

"omikrona" nazvana "Eris" prisutna u Srbiji, ali da se ne treba po svaku cenu testirati, već da se to uradi 

kada lekari ukažu na to. 

Kada se uporede brojke od ove i prošle godine, vidi se da je broj obolelih znatno porastao. Zbog perioda 

koji je pred nama i koji donosi više respiratornih infekcija važno je da budemo i u većoj pripravnosti. 

- Mi moramo da podsetimo građane da svaka respiratorna infekcija i temperatura može da ukaže da se 

javio kovid. Od sada pa u narednih nekoliko meseci možemo očekivati pojačanu pojavu ovog virusa, ali i 

gripa. Maske su u ovom periodu prva mera kojom se štite obolela lica, koja dolaze u neku zdravstvenu 

ustanovu. Ne treba dozvoliti širenje virusa među pacintima i to je prva prevenitivna mera - kaže dr 

Jovanović. 

Ona ističe da kovid nije nikakvo iznenađenje i da ga se ne treba plašiti, već da treba obratiti više pažnje 

na mere zaštite. 

Vakcinacija 

- Zdravstvene ustanove poseduju dovoljno kapaciteta da u njima može da se obavi vakcinacija i to je 

sada sasvim dovoljno. Nikada nismo ni prestajali sa vakcinacijom. Do sada su se uglavnom vakcinisala 

lica koja su putovala jer je negde još uvek potreban sertifikat. Lica sa hroničnim bolestima, onkološki 

pacijenti, dijabetičari, osobe sa transplatacikjom organa... su se vakcinisali, jer brinu o svom zdravlju - 

kaže dr Jovanović. 



 
 

Ono što je važno, u rezervama ima i fajzer i moderne, koje imaju efekte posle redovne vakcinacije. 

- Sada imamo ono što je dovoljno i potrebno, do sada je vakcinisalo nešto više od 12.000 lica. Svaki ko je 

primio jednu dozu pre tri meseca može da dođe da se revakciniše - kaže dr Jovanović. 

Omikron Eris 

- Mi smo analizom potvrdili da je "eris" nova podvarijanta omikron soja. Ona je dokaz da se virus veoma 

brzo menja i da su svakako prisutne, i to ne samo jedna već veći broj varijanti odjedniom. Omikrom je 

karakterističan po tome što se jako brzo širi. Klinička slika je blaga i prolazi od sedam do deset dana - 

kaže dr Jovanović za "Blic tv". 

Omikron je kod nas prisutan već dve godine, a važno je da se sprovode sve preventivne mere, posebno 

one koje se odnose na lica starija od 65 godina i na hronične bolesnike. 

Virus zapadnog Nila 

- Klinička slika je u najvećem broju slučajeva bez simptoma. Manifestacije nisu prisutne. U veoma malom 

procentu slučaja dolazi do neuroinvazivnih formi i to su veoma teške forme. Znači da je napadnuto tkivo 

mozga, osobe onda odlaze u bolnicu. Simptomi groznice zapadnog Nila, koji se javljaju su vrlo visoka 

temperatura, poremećaj disanja, svi parametri biometrijske provere, liči na meningitis. Do sada smo 

imali 73 osobe kod kojih je potvrđen ovaj virus, a najveći broj slučajeva se registruje u Italiji i Grčkoj. 

Smrtnih ishoda do sada je 31. Češće su muškarci bili inficirani i umirali - kaže dr Jovanović. 

Kada je u pitanju prevencija od ovog virusa, vakcine nema, pa je važno izbegavati područja gde ima 

dosta komaranaca, kao i koristiti sprejeve protiv istih. 

Vakcina protiv gripa i korone 

- Nema sumnja, stručnjaci preporučuju istovremeno davanje obe vakcine. Otpornost koja se razvija 

posle vakcinacije je adekvatna. Može se dobiti u isto vreme. Očekujemo i vakcinu protiv gripa uskoro. 

Polako se pripremamo i preporučujemo je svima - kaže dr Jovanović. 

Vakcinacija protiv gripa od oktobra. 

Virus zapadnog Nila 

Broj obolelih je mnogo veći, mnogi su inficirani, a da to ni ne znaju. Slučaj denge imali smo kod majke i 

sina, ali su je imali dok su bili van zemlje. Velika vlažnost donosi 

 

 



 
 

 

 

Peti kongres gastroenterologa Srbije okupiće međunarodne učesnike i održaće se od 28. do 30. 

septembra u Beogradu 

U Beogradu će se od 28. do 30. septembra, 2023. godine u Hotelu “Crowne Plaza” održati "Peti kongres 

gastroenterologa Srbije". Ovaj najveći nacionalni skup gastroenterologa Srbije će okupiti brojne 

međunarodne učesnike. 

Naime, Kongres će okupiti veliki broj predavača iz: Srbije, Belgije, Bosne i Hercegovine, Grčke, Italije, 

Izraela, Nemačke, Španije, Sjedinjenih Američkih Država, Slovenije, Severne Makedonije, Hrvatske, Crne 

Gore. 

Učesnici će dobiti priliku za razmenu ideja, iskustava, saznanja i što je najvažnije najsavremenijih metoda 

lečenja i dijagnostike kompleksnih gastroenterohepatoloških oboljenja. 

Očekuje se da će prisustvovati više od 400 učesnika iz Srbije, regiona i cele Evrope različitih specijalnosti: 

internista, gastroenterologa, hirurga, radiologa, pedijatara i svih ostalih koji žele da prošire svoja 

saznanja. 

Učesnici će dobiti priliku da čuju iskustva od najvećih eksperata iz oblasti endoskopije, poput čuvenog 

Nemačkog profesora Thomasa Roscha, eksperata iz inflamatornih bolesti creva poput profesorke Marle 

Dubinsky, profesora Corey Siegel iz USA i profesorke Iris Dotan iz Izraela. Pored toga plenarno 

predavanje održaće profesor Garcia Pegan iz Španije, jedan od najcenjenijih stručnjaka iz oblasti ciroze 

jetre i njenih komplikacija, kao i drugi cenjeni Profesori iz zemlje, regiona i Evrope. 



 
 

Rad kongresa biće organizovan kroz plenarne sesije, od plenarnih predavanja preko odabranih 

najznačajnijih tema iz endoskopije, inflamatornih bolesti creva, hepatologije, gornjih i donjih partija 

digestivnog trakta, do poster sesija i prikaza radova mladih gastroenterologa regiona i Evrope. 

Kongres je akreditovan od strane Zdravstvenog saveta Srbije, kao i od EACCME a organizuje se pod 

pokroviteljstvom Ministarstva zdravlja Republike Srbije a otvori će ga ministarka Danica Grujičić. 

 

 

"STVARAN BROJ OBOLELIH JE MNOGO VEĆI" Epidemiolog Zoran Radovanović za Blic TV: "Pandemija 

bila kao zemljotres, čeka nas još podrhtavanja" 

Epidemiolog Zoran Radovanović istakao je za Blic TV da broj zaraženih od korona virusa koji je saopšten, 

a iznosi 1.500 nije veliki, ali da je stvarni broj verovatno 15.000 obolelih. 

- Ne mogu da nagađam zato što mnogi dobiju subklinički ili lak oblik, a da ne obraćaju pažnju. Oni koji 

imaju eventualno nisku temperaturu, kašlju i kijaju, ali ne zabrinjavajuće, ne javljaju se uopšte lekaru. To 

je sve podvodni deo ledenog brega. To je najveći broj inficiranih o kojima ništa ne znamo, odnosno 

možemo da pretpostavimo - kazao je on. 

Prema njegovim rečima, samo onoj koji ode lekaru, reši da uzme bris i potvrdi, oni su u zvaničnim 

izveštajima. 

- Međutim suština je u tome da je pandemija bila kao zemljotres. Ona prolazi sada i ovi sada talasi, znači 

još podrhtavanja. Najgore je za nama, a sa ovim virusom susretaćemo se još tokom mnogo narednih 

decenija. On će biti tu, javljaće se, čak ravnomernije nego neke druge respiratorne bolesti, a vrhunac će 

doživljavati u zimskim mesecima. Za razliku od gripa neće biti prisutan samo u periodu od novembra do 

marta nego manje više cele godine - zaključio je Radovanović. 



 
 

 

U Srbiji ima 80.000 inficiranih virusom hepatitisa C 

Prema procenama u Srbiji ima 80.000 inficiranih virusom hepatitisa C, a jedini siguran način za efikasnu 

borbu protiv tog virusa je testiranje, jer se ranim otkrivanjem i upotrebom adekvatne terapije taj 

zdravstveni problem može uspešno rešiti, poručeno je na današnjoj tribini posvećenoj ovoj temi. 

Hepatitis C je hronična infekcija jetre, a prema podacima Svetske zdravstvene organizacije za 2021. 

godinu u svetu se godišnje registruje tri miliona novoinficiranih osoba, a više od 1,1 miliona života izgubi 

se svake godine zbog posledica infekcije hepatitisom B i C. 

Virus hepatitisa C se prenosi putem krvi, a bolest se razvija bez ili sa blagim simptomima, poput 

mučnina, problema sa spavanjem, umorom. 

Infektolog i zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti KCS Ivana Milošević navela je da je 

napravljen veliki pomak, jer od prošle godine može da se leči 500 pacijenata na godišnjem nivou 

najsavremenijom terapijom, na isti način kako se leče oboleli u Evropi i Americi. Milošević je ukazala da 

je hepatitis C bolest za koju ne postoji vakcina i da je masovno testiranje jedini način da se svede na 

minimum. 

„Kod onih koji su pozitivni potrebno je što ranije lečenje. Apelovala bih na sve da se testiraju, a bilo 

kakav problem ćemo rešiti na Infektivnoj klinici”, navela je Milošević, prenosi Tanjug. 

Specijalista ginekologije i akušerstva Radomir Aničić je objasnio da se ginekolozi često susreću sa 

pacijentkinjama koje imaju virus hepatitisa C, od kojih većina nema nikakve simptome, a u procesu su 

lečenja steriliteta. 



 
 

Podsetio je da su prema zakonu pacijentkinje koje žele da uđu u proces vantelesne oplodnje u obavezi 

da se, između ostalog testiraju i na hepatitis C i B, dodajući da je studija koja je sprovedena u Americi 

2018. godine pokazala vezu između hepatitisa C i neplodnosti kod žena. 

„Veliki procenat žena koje su imale infekciju su u njenoj akutnoj fazi imale naglo otkazivanje jajničke 

funkcije, došlo je do drastičnog smanjenja ovarijalne rezerve, a to utiče na fertilnost kod žena”, ukazao je 

Aničić. 

Dodao je da je prema toj studiji, fertilna sposobnost duplo manja kod žena koje boluju ili su bolovale od 

hepatitisa C i apelovao da se testiraju pre nego što donesu odluku da ostanu u drugom stanju, jer je 

važno da se pre trudnoće izleče od virusa. 

Hepatitis C može da se dobije i u kozmetičkim salonima ukoliko instrumenti za rad nisu sterilizovani na 

adekvatan način, a strukovni medicinski estetičar Milica Ignjatović navela je da je cilj da se podigne svest 

kod korisnika kozmetičkih usluga da povedu računa čije usluge koriste i kakvi su higijenski uslovi u tim 

centrima, a važna je i lična odgovornost pružalaca usluga koji moraju da budu obrazovani za taj posao. 

 „Važno je obrazovanje i da u centrima rade visokoobrazovani kadrovi kao što su strukovni kozmetičari i 

estetičari, kao i kozmetički tehničari koji imaju potrebna znanja i vode računa o svojoj opremi, o načinu 

kako se izvode usluge”, navela je ona. 

Psihijatar i psihoterapeut, KPB „Laza Lazarević” Irena Đorđević navela je da se kod ljudi kod kojih je 

dijagnostifikovano to oboljenje uočava značajan pad kvaliteta života, a istraživanja pokazuju i da budu 

često ostavljeni od partnera i da se se suočavaju sa značajnom stigmatizacijom. 

„Ovi ljudi ne bi imali takav problem da se radi više na destigmatizaciji. Potrebno je da dobrom 

edukacijom započnemo taj proces”, ukazala je ona. 


